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  ACTA NÚM. 
 
 
 
Comissió d’Afers Acadèmics: 
 
 
Marta Bertrán Tarrés 
Ian Blanes Garcia  
Andrés Chamarro Lúsar 
Juan Jesús Donaire Benito 
Margarita Freixas Alás 
Isabel Galán Mañas 
Isidre Gibert González 
Oscar Jané Checa 
Enric Marín Otto 
Montserrat Masoliver Puig  
Anna Morist Yagüe 
Salvador Navarro Soto 
Susana Navas Navarro 
Judith Panadés Martí 
Anna Piella Vila 
Oriol Ramos Terrades 
M. Montserrat Rivera del Álamo (en 
substitució de Manel López Béjar) 
Tatiana Rovira Faixa 
Laura Santamaria Guinot 
Olga Serradell Pumareda 
Olga Torres Hostench  
 
 

A les 9’30 h del dia 17 d’octubre es 
reuneixen a la Sala de Juntes del rectorat, 
sota la presidència de la vicerectora 
d’Estudis i d’Innovació Docent, María 
Valdés Gázquez, els membres de la 
Comissió d’Afers Acadèmics assenyalats al 
marge. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

S’han excusat d’assistir a la reunió Jennifer Barrero Victorio, Maite Carrassón López de 
Letona, Manel López Béjar, Màrius Martínez Muñoz i Esther Zapater Duque. 
 
No hi assisteixen Xavier Blanco Escoda, Arnau Calsapeu Codina, Laila Darwich Soliva 
ni Bernat Sánchez Yvern. 
 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Maria Pau Álvarez del Castillo, Joaquim Bernabé 
Ródenas, Francisco José Cuevas i Maria Espadalé Reballi. 
 
Hi actua com a secretària María Matarredona Santonja, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe de l’Equip de Govern. 
   2.1. Informe de la presidenta de la Comissió 
   2.2. Informe d’altres membres de l’Equip de Govern 
3. Formació permanent: 
   3.1. Informe sobre la creació de títols de màsters de formació permanent i diplomes 
d’especialització i elevació al Consell de Govern per a la seva aprovació.    
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   3.2. Aprovació dels plans d’estudis de màsters de formació permanent i de diplomes 
d’especialització, de nova creació i de renovació amb modificacions, per delegació del 
Consell de Govern. 
   3.3. Aprovació de nous cursos d’especialització  
4. Aprovació de les noves propostes de graus i de màsters universitaris 
de la programació del curs acadèmic 2025-2026 
5. Màsters:  
   5.1. Informe sobre la creació de títols de màster universitari i elevació al 
Consell de Govern per a la seva aprovació. 
   5.2. Aprovació de memòries de títols de màster universitari, per delegació 
del Consell de Govern. 
   5.3. Informe sobre l’extinció de títols de màster universitari i elevació al 
Consell de Govern per a la seva aprovació. 
6. Informació sobre autoinformes d’acreditació 
7. Afers acadèmics 
   7.1. Informació sobre les actualitzacions dels Annexos X i XI de la 
Normativa acadèmica de la UAB. 
   7.2. Rectificació de la concessió de premis extraordinaris del curs 2021- 
2022, per delegació del Consell de Govern. 
8. Assumptes de tràmit 
9. Torn obert de paraules 
 
Desenvolupament de la sessió  
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
La presidenta explica que es presenta a aprovació l’acta de la sessió de la Comissió de 19 
de setembre de 2023. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden 
aprovar l’acta de la sessió de 19 de setembre de 2023. 
 
2. Informe de l’Equip de Govern 
 
2.1. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
Pel que fa a les informacions del Ministeri, la presidenta informa sobre les novetats del 
pla de Microcredencials universitàries del Ministeri d’Universitats. Recorda que el pla es 
va presentar el 19 de juny a la Universitat de Màlaga, que compta amb una dotació de 50 
milions provinents dels fons Next Generation, i que la proposta consisteix en la 
programació de al voltant de mil formacions de curta durada adreçades a unes 60000 
persones entre 25 i 60 anys. Igualment, recorda que, pel que fa al calendari, a la 
presentació es va dir que el pla s’aprovaria el mes de juliol de 2023, que després es 
distribuirien els fons a les CCAA, les quals haurien de pensar com fer la distribució i la 
justificació dels diners entre les universitats públiques entre els mesos de setembre i 
desembre de 2023, que la previsió era que el finançament arribés el gener de 2024, i que 
el termini fixat per a l’execució és el 30 de juny de 2026. Afegeix que en realitat aquest 
pla no tenia encara el finançament garantit atès que s’havia inclòs en l’addenda de la 
segona fase de recuperació i resiliència de la UE que s’havia d’aprovar al mes de juliol 
però que finalment es va aprovar el 2 d’octubre, i que degut a aquest retard, difícilment 
es disposarà del finançament abans de finals del primer trimestre de 2024.  
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Així mateix, recorda que el mes de febrer de 2023 va estar nomenada vocal del comitè 
executiu i coordinadora del Grup de títols propis de CRUE Docència, i que en relació 
amb els títols propis, s’ha continuat una línia de col·laboració amb la RUEPEP i s’ha 
decidit treballar especialment el tema de les microcredencials. Comenta que s’han creat 
tres grups de treball que s’han fixat com a objectiu crear uns documents marc que adaptin 
al context del sistema universitari espanyol els documents que s’han elaborat a nivell 
europeu per tal que serveixin a les universitats de la CRUE per dissenyar la seva estratègia 
de programació de microcredencials.  
 
Quant a les informacions de Catalunya, la presidenta informa que el dia 26 de setembre 
va tenir lloc la primera CPOA del curs 2023-2024, i explica que al seu informe la directora 
general d’Universitats va tornar a parlar de la intenció de crear una comissió de política 
docent com una comissió delegada del CIC, i va  anunciar que presentaria una proposta 
de comissió amb objectius, composició i funcions a la següent CPOA. La presidenta 
recorda que va fer intervenció en contra, però que segurament acabarà existint la 
comissió. 
 
Continuant amb els punts de l’ordre del dia de la CPOA, la presidenta explica que, pel 
que fa al calendari i als criteris de programació del curs 2025-2026, hi ha un únic canvi 
al respecte de la data límit de resolució de verificacions, que serà el 15 d’abril. Així mateix 
comenta que la directora general va explicar els criteris de programació de les noves 
propostes, i va recordar que l’autorització de la DGU depèn de que responguin a una 
demanda de la societat i que tinguin un encaix en l’oferta global del sistema universitari 
català, i que es valorarà que contemplin graus dobles, grau oberts, formació dual i 
propostes interuniversitàries. Igualment, explica que quan un estudi estigui en un procés 
d’acreditació no pot plantejar la seva verificació, i que la DGU seria molt vigilant amb 
les propostes dels centres adscrits. 
 
Així mateix, la presidenta comenta que va participar en les jornades de Catalunya Futura 
de la ACUP que van tenir lloc el 3 i 4 d’octubre al Monestir de Poblet. Explica que el 
tema d’enguany era la formació al llarg de la vida,  que se celebren cada any a porta 
tancada i que després sempre hi ha una altra jornada oberta sobre la mateixa temàtica per 
obrir debat. Comenta que van assistir-hi tots els rectors i les rectores de les universitats 
públiques catalanes i de la UOC, alguns vicerectors i vicerectores, persones representants 
de PIMEC, de Cambres de Comerç, del SOC, de sindicats i d’algunes empreses que 
col·laboren amb les universitats, i l’assessor del ministre que ha treballat el pla de 
microcredencials. La presidenta comenta que va participar en la sessió de les 
microcredencials universitàries, fa un balanç molt positiu de les jornades i destaca 
l’excel·lent acollida dels representants del mon del treball de les microcredencials. 
Finalment, diu que el 19 de gener es farà la jornada oberta.  
 
En relació amb les informacions de la UAB, la presidenta comenta que a la universitat ja 
fa temps que s’està treballant amb l’estratègia en relació amb les microcredencials. 
Explica que quan es va constituir ECIU University, la UAB va ser una de les universitats 
pioneres en el sistema universitari espanyol que va començar a treballar en un nou 
artefacte acadèmic a través d’un grup de treball que es va constituir. Continua explicant 
que al treball ja fet s’ha d’afegir tot el que té relació amb el pla de microcredencials del 
Ministeri, atès que no tenen el mateix plantejament que les d’ECIU University.   
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Finalment, explica que el 16 d’octubre va finalitzar el termini de sol·licitud d’avaluació 
única, i que enviarà un missatge als centres demanant informació.  
 
2.2. Informe d’altres membres de l’Equip 
 
No hi ha cap intervenció en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
La presidenta obre un primer torn obert de paraules, i les persones membres de la 
Comissió fan diverses intervencions, entre d’altres, sobre el reconeixement de les tasques 
docents del professorat i l’estimació de crèdits que programarà la UAB en relació amb 
les microcredencials; sobre les sol·licituds d’avaluació única d’assignatures en segona 
convocatòria i sobre la concentració de les sol·licituds en determinades assignatures, i 
sobre l’organització de la cotització de les pràctiques externes dels estudiants. 
 
La presidenta obre un segon torn obert de paraules, i les persones membres de la Comissió 
fan diverses intervencions, entre d’altres, sobre la signatura i el nou format dels convenis 
de pràctiques; sobre la possible creació de la comissió de docència del CIC; sobre la 
càrrega de feina de gestió als centres que suposa la cotització de les pràctiques externes 
dels estudiants; sobre la importància de les microcredencials de cara al futur, l’oferta que 
haurien de fer els centres, la càrrega de feina que suposa pel professorat i la possible 
inclusió en el pla docent.  
 
 
 3. Formació permanent 
 
3.1. Informe sobre la creació de títols de màsters de formació permanent i de diplomes, i 
elevació al Consell de Govern per a la seva aprovació. 
 
El secretari tècnic de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica 
la creació d’un títol de màster de formació permanent que es presenta a informació per al 
curs 2023-2024.   
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la creació i la modificació del títols de 
diploma d’especialització que s'annexen.  
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau. 
 
3.2. Aprovació dels plans d'estudis de màsters de formació permanent i de diplomes, de 
nova creació i de renovació amb modificacions, per delegació del Consell de Govern. 
 
El secretari tècnic de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica 
les memòries dels màster en formació permanent que es presenten a aprovació i a 
modificació per al curs 2023-2024.   

Pe PRIMER. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, el pla d’estudis del 
màster de formació permanent següent, amb la condició que els òrgans competents 
aprovin el títol corresponent, en els termes que s'annexen: 
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- Máster de formació permanent en Arritmologia Cardíaca Avançada  

SEGON. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació del pla 
d’estudis dels màsters de formació permanent següents, en els termes que s'annexen:  

• Máster de formació permanent en Infectologia Pediàtrica  
• Máster de formació permanent en Segment Anterior  
• Máster de formació permanent en Vitreoretina  
• Máster de formació permanent en Glaucoma  
• Máster de formació permanent en Cirurgia Plàstica, Oftàlmica i Orbitària  
• Máster de formació permanent en Còrnia i Cirurgia Refractiva  
• Máster de formació permanent en Estrabisme i Oftalmologia Pediàtrica  

TERCER. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 

QUART. Comunicar aquest acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, perquè 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.r assentiment, les persones 
membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 

 
3.3. Aprovació de nous cursos d’especialització  
 
El secretari tècnic de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre del dia i informa 
sobre un curs d’especialització que ha aprovat la direcció de l’Escola de Postgrau.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Considerar-se assabentada de l’aprovació del curs d’especialització que 
s’annexa:  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Innovació Docent el seguiment 
d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
4. Aprovació de les noves propostes de graus i de màsters universitaris de la programació 
del curs acadèmic 2025-2026 
 
La presidenta presenta aquest punt de l’ordre del dia, explica que no estan totes les 
propostes que aniran al curs acadèmic 2025-2026 i que les que manquen es passaran en 
la propera sessió. Comenta que es presenten tres propostes de grau, cinc de màster 
universitari i una de mínor, i explica que totes les propostes son reverificacions excepte 
el mínor, que és emergent. Presenta les propostes per centres.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Aprovar les noves propostes de programació de grau i de màster universitari 
per al curs 2025-26, que s’annexen:  
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• Grau en Física 
• Grau en Història 
• Grau en Humanitats i Gestió de la Cultura 
• Màster Universitari en Estudis Avançats de Llengua i Literatura Catalanes 
• Màster Universitari en Història de la Ciència, Patrimoni i Comunicació 

Científica 
• Màster Universitari en Humanitats i Patrimoni Digitals 
• Màster Universitari en Nanociència Aplicada: De Materials a Dispositius / 

Master in Applied Nanoscience: from Materials to Devices 
• Màster Universitari en Traducció i Estudis Interculturals 
• Minor en Economia i Empresa 

 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern per a la seva aprovació, si escau. 
 
Màsters: 
 
5.1. Informe sobre la creació de títols de màster universitari i elevació al Consell de 
Govern per a la seva aprovació. 
 
La vicerectora de Qualitat presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que es proposa 
la creació del títol de màster universitari en Health Data Science.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la creació dels títols de màster universitari 
que s’annexen: 
 

• Health Data Science 
 
Segon. Elevar el present acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau. 
 
5.2. Aprovació de memòries de títols de màster universitari, per delegació 
del Consell de Govern. 
 
La vicerectora de Qualitat presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que es proposa 
l’aprovació de la memòria del títol de màster universitari en Health Data Science.  
  
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la memòria del títol de màster 
universitari següent, en els termes que s’annexen 
 

• Health Data Science 
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent i la vicerectora 
de Qualitat l’execució i el seguiment de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar el present acord a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
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5.3. Informe sobre l’extinció de títols de màster universitari i elevació al 
Consell de Govern per a la seva aprovació. 
 
La vicerectora de Qualitat presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que es tracta 
d’un títol de màster universitari que s’ha reverificat amb èxit i que es proposa extingir el 
pla docent anterior.   
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la extinció del títol de màster universitari 
següent: 
 

• Visió per Computador 
 

Segon. Elevar l’acord primer al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau. 
 
6. Informació sobre autoinformes d’acreditació 
 
La vicerectora de Qualitat presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que es tracta 
de l’autoinforme d’acreditació de l’Escola Universitària d’Infermeria i Fisioteràpia 
Gimbernat per acreditar el màster universitari en Fisioteràpia en Pediatria.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Donar-se per assabentats de l’autoinforme per al procés d’acreditació de les 
titulacions del centre següent, en els termes que s’annexen: 
 

• Escola Universitària d’Infermeria i Fisioteràpia Gimbernat 
 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Qualitat l’execució i el seguiment de l’acord 
primer. 
 
Tercer. Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
 
7. Afers acadèmics 
 
7.1. Informació sobre les actualitzacions dels Annexos X i XI de la Normativa acadèmica 
de la UAB. 
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que 
es presenta una actualització de la normativa acadèmica per adaptar-la al contingut del 
decret pel qual es fixen els preus dels serveis acadèmics a les universitats públiques de 
Catalunya i a la UOC per al curs 2023-2024. Recorda que la normativa autoritza al cap 
de l’Àrea d’Afers Acadèmics a fer aquestes modificacions sempre que després n’informi 
a la Comissió, i explica que s’ha eliminat el recàrrec de matrícula per segona titulació i 
s’ha afegit la gratuïtat de la matrícula als qui han obtingut premi extraordinari en estudis 
de cicles formatius de grau superior, recollits als annexos X i XI.  
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Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Considerar-se assabentada de l’actualització dels Annexos X i XI de la 
Normativa Acadèmica de la UAB, en els termes que s’annexen. 
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Innovació Docent el seguiment 
d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
7.2. Rectificació de la concessió de premis extraordinaris del curs 2021-2022, per 
delegació del Consell de Govern. 
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que 
es presenta una rectificació de la concessió d’un premi extraordinari, atès que es va 
atorgar un premi per error a una estudiant que estava cursant una doble titulació, la qual 
va finalitzar el curs 2022-2023, però que el curs 2021-2022 havia finalitzat una de les 
titulacions senzilla i se li va atorgar el premi sense que li correspongués. Recorda que 
segons la normativa acadèmica només podia optar als premis de la doble titulació i que, 
en aquest sentit, optarà al premi extraordinari el curs 2022-2023. Finalment, explica que 
la rectificació inclou la concessió del premi extraordinari de titulació a una altra estudiant.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió d’Afers Acadèmics acorden: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la rectificació de la 
concessió dels premis extraordinaris de la titulació del Grau en Educació Primària 
per al curs acadèmic 2021-2022, en els termes que s’annexen. 
 
Segon. Encarregar al vicerectorat d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i el 
seguiment de l’acord primer.  
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
8. Assumptes de tràmit  
 
No es planteja cap assumpte de tràmit en aquest punt de l’ordre del dia.  
 
9. Torn obert de paraules 
 
La degana de la Facultat de Traducció i d’Interpretació fa una reflexió sobre les 
microcredencials, i comenta que si el finançament que reben és per engegar-les i que 
després s’han d’autofinançar, li preocupa que hi hagi una manca d’alumnes, davant de la 
possibilitat de que altres universitats aprofitin assignatures ja existents. Igualment, explica 
que al seu centre s’han creat formacions que no han tingut públic, que l’any vinent no 
oferiran alguns màsters que han funcionat sempre per manca d’alumnes, i que al seu parer 
el tema de matrícula és estratègic. Demana que a l’hora de dissenyar les microcredencials 
no es posi als centres a fer l’oferta formativa en el disseny dels cursos, perquè això s’ha 
inventat per tenir un públic diferent al dels universitaris, atès que es fa molta feina en el 
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disseny dels cursos perquè després la gent no es matriculi. La presidenta contesta que 
existeix el risc de tenir la temptació d’orientar l’oferta formativa cap allò que nosaltres 
pensem que som bons sense connectar-lo amb les necessitats de la societat, i el que s’ha 
de fer és dissenyar les microcredencials en funció de la demanda. Afegeix que la proposta 
ha d’estar perfectament adaptada a una necessitat formativa concreta, de manera que a la 
UAB no s’admetrà cap microcredencial que no vingui dissenyada o avalada per agents 
socials externs a la universitat. Comenta que les formacions han de ser molt curtes i que 
en el pla del Ministeri també estan contemplades les activitats d’intermediació i de 
promoció, i que hem de canviar la tendència i que cadascuna de les microcredencials que 
es facin responguin a necessitats formatives de l’entorn.  
 
A les 10:53 h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
La secretària         Vist i plau 
          La presidenta 


